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Zápisnica zo 43. zasadnutia výboru Snemu SAV dňa 11. augusta 2020 od 13:00 hod.  

v zasadačke č. 11 Úradu SAV na Štefánikovej 49 v Bratislave 

 

Prítomní: Z. Bartošová, J. Gálik, K. Gmucová, F. Gömöry, M. Kadúc, Ľ. Kľučár, Z. Kusá, K. Nemoga 

Ospravedlnení: Ľ. Košťál, R. Passia 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Informácia zo zasadnutia P SAV dňa 6. 8. 2020 

4. Príprava zasadnutia Snemu SAV 

5. Príprava volieb do P SAV  

6. Rôzne 

7. Záver 

 

K bodu 1 

Z. Kusá otvorila o 13:00 hod. zasadnutie a privítala prítomných členov výboru snemu. Za 

zapisovateľku bola určená K. Gmucová, za overovateľa Ľ. Kľučár.  

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

K bodu 3 

K. Gmucová informovala členov výboru snemu o priebehu a záveroch zasadnutia predsedníctva. Opäť 

prebehnú školenia riaditeľov organizácií SAV, vrátane tzv. „malých riaditeľov“ z pôvodných ústavov 

teraz združených v centrách, ako aj školenia doktorandov. Tohtoročnou novinkou budú školenia 

potenciálnych budúcich lídrov vedeckých organizácií SAV, výber účastníkov prebehne po dohode s 

riaditeľmi. 

Pri kontrole plnenia uznesení zaznela informácia, že orgány oslovené vo veci možného navýšenia 

dovolenky pre administratívnych a technických zamestnancov SAV stále neodpovedajú. Členovia 

výboru snemu v rámci diskusie k tejto otázke spomenuli rôzne už použité prístupy organizácií, od 

neriešenia tejto otázky až po zakotvenie navýšenia počtu týždňov dovolenky v kolektívnej zmluve. Z. 

Kusá informovala o rozhovore s predsedom akademických odborov, podľa ktorého ešte v januári t. r. 

bolo všetkým odborovým organizáciám zaslané poučenie, aj s odkazom na príslušnú legislatívu, že 

predĺženie dovolenky aj pre týchto zamestnancov možno zahrnúť medzi požadované zamestnanecké 

benefity do návrhu kolektívnej zmluvy. Akademické odbory ale nezisťovali, či a s akým výsledkom 

odbory v organizáciách o tejto veci vyjednávali, a či rozdiely v dĺžke dovolenky sú rozhodnutím 

vedenia organizácie, alebo dôsledkom pasivity zástupcov zamestnancov. Nenastal ani pokrok pri 

riešení problémov s vydávaním pracovných povolení zahraničným vedeckým pracovníkom a 

doktorandom, nakoľko počas pandemickej situácie väčšina našich zastupiteľstiev v dotknutých 

krajinách bola zavretá a víza nevydávali. 

P SAV schválilo návrh procesu implementácie HRS4R a používania loga HRS4R, na ktoré získali 

právo SAV ako celok a niektoré jej organizácie. Zoznam participujúcich organizácií SAV možno na 

základe záujmu organizácie a splnenia podmienok rozšíriť.  
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V rámci ekonomických bodov boli prerokované viaceré žiadosti organizácií o zvýšenie rozpočtu. 

Organizácie budú oboznámené s výsledkom, v prípade zamietnutia aj so zdôvodnením stanoviska 

predsedníctva akadémie. Bola podaná informácia o postupe rozpisu návrhu limitov príjmov a 

výdavkov kapitoly SAV na roky 2021-2023 a schválená Správa o zúčtovaní finančných vzťahov SAV so 

štátnym rozpočtom za rok 2019.  

Schválené boli aj doplnky k Štatútu Programu grantov pre doktorandov SAV a k Štatútu Hodnotiacej 

komisie Programu grantov pre doktorandov SAV, ktoré budú zverejnené na webovom sídle, ako aj 

zapojenie SAV do projektov európskeho partnerstva a pridelenie účelovo viazaných prostriedkov pre 

mobilitné projekty navrhnuté na financovanie. 

P SAV sa v súvislosti s pandémiou COVID – 19 zaoberalo aj nastavením pravidiel príchodu osôb z 

rizikových krajín, zabezpečením ich povinnej izolácie, ako aj zabezpečením ich potrieb počas 

karantény. Organizácie SAV prijímajúce doktorandov z rizikových krajín budú informované o prijatých 

pravidlách a súvisiacich povinnostiach organizácií. 

K bodu 4 

Výbor snemu schválil nasledovný návrh programu septembrového zasadania snemu, ktoré sa bude 

konať 24. 9. 2020: 

1. Otvorenie 
2. Voľba pracovných komisií 
3. Kontrola plnenia uznesení Snemu SAV 
4. Informácia o aktuálnej situácii SAV 
5. Harmonogram volieb predsedníctva SAV pre funkčné obdobie 2021 – 2025 
6. Rôzne 

S ohľadom na epidemickú situáciu výbor snemu po krátkej diskusii schválil obmedzenie počtu hostí 
z akademickej obce SAV, ktorí sa budú môcť zaregistrovať v zmysle platných pravidiel, na desať. 

Výbor snemu sa venoval aj príprave mimoriadneho zasadania snemu k budúcej podobe 

transformácie organizácií SAV na v. v. i., ktoré má byť v zmysle uznesenia snemu zvolané v novembri. 

Termín zasadania bude stanovený po konzultácii s členmi P SAV. Členovia výboru snemu sa opäť 

zaoberali možnými vplyvmi epidemickej situácie na konanie snemu, najmä v kontexte s možnosťami 

riešiť účasť hostí z akademickej obce, nakoľko možno predpokladať zvýšený záujem najmä zo strany 

riaditeľov organizácií. Uvažovalo sa aj o videokonferenčnom prenose len pre prihlásených, 

neanonymných hostí.  

Krátka diskusia prebehla aj k príprave decembrového snemu, ktorého hlavným bodom bude 

schvaľovanie rozpisu rozpočtu kapitoly SAV na organizácie. Návrh postupu rozpisu mzdových 

prostriedkov vedeckých organizácií v r. 2021, ktorý je súčasťou snemom schvaľovaného dokumentu, 

má byť po vnútroakademickej diskusii k zámeru predsedníctva predložený na septembrové zasadanie 

P SAV. Členovia výboru si vymenili informácie o priebehu diskusií v oddeleniach vied. V rámci 1. OV sa 

diskutovalo v júni na porade riaditeľov, predsedov vedeckých rád a členov snemu, II. komora sa 

k tejto otázke zíde deň po zasadaní výboru snemu, v 3. OV boli o návrhu postupu rozpisu informovaní 

len riaditelia na porade, ktorej zvolanie nebolo možné koordinovať so zvolaním III. komory a aj z jej 

zástupcov vo výbore sa ho zúčastnila len predsedníčka komory. Členovia výboru snemu sa zhodli, že 

u nich stále pretrvávajú pochybnosti o niektorých navrhovaných zmenách. Napríklad zmena 

historicky používaného spôsobu rozpisu mzdových prostriedkov (prvý býval vyčlenený celkový objem 

MP pre všetky organizácie, ktorý sa odvíjal od rozpisu rozpočtu v predchádzajúcom roku) na aktuálne 

predsedníctvom preferovaný návrh, ktorý ako prvé vyčleňuje prostriedky fondu Predsedníctva SAV 

vo výške 10%, by mohla viesť k zníženiu celkového objemu MP rozpisovaných na organizácie.  
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K bodu 5 

Výbor snemu sa venoval príprave volieb do Predsedníctva SAV, schválil návrh ich harmonogramu, 

ktorý je prílohou tejto zápisnice a bude predložený snemu na schválenie na septembrovom zasadaní. 

Výbor snemu poveril predsedníčku snemu informovať predsedov vedeckých rád o blížiacich sa 

voľbách a potrebe zabezpečiť v prípade obmedzení zhromažďovania osôb v dôsledku zhoršenej 

epidemickej situácie možnosť navrhovať kandidátov na členov P SAV akademickými obcami na on-

line zhromaždeniach. Vzorové predpisy akadémie tuto otázku nijak neupravujú, je však možné, že 

samotné organizácie si to upravili. V záujme zaistenia oprávnenia akademickej obce navrhovať 

kandidátov do P SAV aj v situácii, keď nebude možné zorganizovať jej prezenčné zhromaždenie, je 

potrebné v prípade potreby čím skôr upraviť vnútorné predpisy organizácie tak, aby neznemožňovali 

videokonferenčné zasadnutie akademickej obce a s tým súvisiace tajné on-line hlasovanie členov 

akademickej obce. V prípade nejasností spojených s technickými aspektmi tajného on-line hlasovania 

je možné, na základe prísľubu M. Kadúca, obrátiť sa so žiadosťou o pomoc na Centrum spoločných 

činností SAV, Výpočtové stredisko. 

K bodu 6  

Na zasadaní P SAV 10. 9. 2020 sa zúčastnia Z. Kusá a F. Gömöry (náhradníci R. Passia, K. Nemoga), 

výbor snemu bude zasadať 16. 9. 2020. Na zasadaní P SAV 8. 10. 2020 sa zúčastnia Z. Kusá a M. Kadúc 

(náhradníčka Z. Bartošová), na zasadaní 12. 11. 2020 sa zúčastnia Z. Kusá a Ľ. Kľučár (náhradníčka K. 

Gmucová) 

K. Nemoga informoval o zasadaní Edičnej rady SAV. Uviedol, že vydavateľstvo VEDA vymenovalo 

svoju päťčlennú edičnú radu v zmysle odporúčaní panelu. Jej členmi sa stali R. Bílik, Z. Izakovičová, D. 

Kováč, J. Leikert a K. Nemoga. Edičná rada schválila návrh pre P SAV na podporu 19 publikácií 

neperiodických titulov v roku 2020. Z iniciatívy členov Predsedníctva sa paralelne vytvára Edičná rada 

Vedy pre medzinárodnú sériu publikácií. 

K bodu 7 

Z. Kusá poďakovala členom výboru snemu za účasť a o 15:35 hod. zasadanie ukončila. 

 

V Bratislave 20. 8. 2020  

 

Zapísala: K. Gmucová       Overil: Ľ. Kľučár 

 

 

        Zuzana Kusá 

 predsedníčka Snemu SAV 
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Príloha č. 1 

 

 

Návrh harmonogramu volieb kandidátov na členov Predsedníctva Slovenskej akadémie vied 

vo funkčnom období 2021 – 2025 

 

Do 4. 12. 2020 vrátane  

Doručenie návrhov na voľbu kandidátov na členov P SAV na sekretariát predsedu SAV.1 

7. 12. – 11. 12. 2020  

Otváranie obálok s návrhmi na voľbu kandidátov na členov P SAV na zasadaní výboru Snemu SAV, 

kontrola úplnosti návrhov.  

11. 1. – 18. 1. 2021  

Prezentácie kandidátov na zasadnutí komôr, ak sa tak komory rozhodnú.  

19. 1. 2021  

Plenárne zasadnutie Snemu SAV – prezentácia kandidátov na členov P SAV pred plénom Snemu SAV, 

odpovede na otázky členov snemu, voľby P SAV.  

V prípade zvolenia úplného predsedníctva: voľba kandidáta na predsedu SAV. Vyhlásenie výsledkov 

volieb.  

V prípade nezvolenia úplného predsedníctva: snem rozhodne o konaní druhého kola volieb vzápätí. 

V prípade zvolenia úplného predsedníctva: voľba kandidáta na predsedu SAV. Vyhlásenie výsledkov 

volieb.  

V prípade nezvolenia úplného predsedníctva alebo kandidáta na predsedu SAV: schválenie 

harmonogramu doplňovacích volieb kandidátov na členov P SAV, prípadne nových volieb kandidáta 

na predsedu SAV.  

 

 

   Zuzana Kusá 

  predsedníčka Snemu SAV 

 

 

schválené výborom Snemu SAV 11. augusta 2020 

                                                           
1
 Návrhy je možné podať osobne najneskôr do 15:00 hod. na sekretariát predsedu SAV, resp. poštou ako 

doporučenú zásielku na adresu: Sekretariát predsedu SAV, Štefánikova 49, 814 38 Bratislava 1. 
Návrhy je potrebné návrhy podať (poslať) v zalepenej obálke, na obálke musí byť uvedený odosielateľ a 
napísané: „Neotvárať – voľby do P SAV”. Pre zásielku odoslanú poštou je rozhodujúci dátum odoslania na 
poštovej pečiatke. 
 


